
Tekst 

tijdens inspreken (5 min); 

Beste leden van de 

gemeenteraad, 

Mijn 

naam is 

BRS, 
k woon al 

mijn 

hele leven in de 
gemeente 

Renkum en ben 

bestuurslid van de Renkumse 

muziekvereniging 

Eendracht waar ik sinds 2007 

slagwerker 

ben. 

(geanonimiseerd)

Bedankt dat ik hier vanavond 

mag spreken 

namens Eendracht. En dat is hard 

nodig, 
want 

onze 

muziekvereniging 

heeft het zwaar. 

Financieel 
gaat 

het 

erg 

slecht met Eendracht. Want na 

jaren dieprode cijfers, dreigt 

onze 53 

jaar 

oude 

muziekvereniging 

failliet 
te 

gaan. 

In de aankomende 

bestuursvergadering 
moeten 

wij gaan 

beslissen of 

wij 

wel instrumenten kunnen 

kopen, 

zodat we nieuwe leden kunnen 

ontvangen. 
Onderhoud van het 

huidige 

instrumentarium kunnen we al 

jaren 

niet meer 

fatsoenlijk 

betalen. 

Dat is een absurde situatie: Een 

muziekvereniging 

die 

twijfelt 

of instrumenten 

kopen 

wel de 

juiste 

keuze is. Maar dit is wel de realiteit waarin we ons bevinden in de 
gemeente 

Renkum. 

In deze situatie 

zijn wij 

niet zomaar 

gekomen. Bepaalde 

inkomsten 

zijn verdwenen, 
maar 

vooral veel 

uitgaven 

werden 

groter. 

Salarissen 

zijn verhoogd, 

instrumenten 

zijn 

duurder 

geworden 

en bovenal betalen we meer huur. 

Zo betalen 

wij 

aan Doelum veel meer huur ten 

opzichte 

van wat we betaalden aan de 

Rijnkom. 

Daarnaast 

zijn 

onze wensen 

genegeerd tijdens 

de 

ontwikkeling 

van Doelum. Onze 

slagwerkinstrumenten 

konden niet 

opgeslagen worden, 
waardoor dat deel in 2017 verhuisd 

moest worden naar de Don Boscoschool. Maar in 2019 moesten we hier alweer 
uit, 

want het 

gebouw 

zou 

gesloopt 

worden. 

Wij zijn 
toen 

verhuisd naar de Albert 
Schweitzerschool, 

waar 

we 

uiteindelijk 

een 

goedkope huurregeling 

hadden met de 
gemeente. 

De Don Boscoschool is 

uiteindelijk pas vorig jaar gesloopt, terwijl wij 

er in 2019 al uit 

moesten. 
Om 

te 
voorkomen dat 

wij nogmaals onnodig 
moesten 

verhuizen hebben 

wij 

een 

amendement laten indienen in december 2023. In 
dit, 

door jullie 

unaniem 

aangenomen 

amendement, staat 
dat de huurders 

tot 
de 

sloop mogen blijven 

en dat de nieuwbouw direct 

na de 

sloop 

moet 

plaatsvinden. 

In de 

praktijk 

heeft de 
gemeente 

haar 

eigen 

beleid niet 

gevolgd. 

Want in maart dit 

jaar 

moesten 

wij weg 

uit de Albert Schweitzer. 

Wij 

willen 

graag blijven 

samenwerken met de 

gemeente, 

dus 

zijn 

we ondanks het amendement toch 
verhuisd, terwijl 

de school nu niet 

gesloopt 

wordt. Ons 

slagwerk 

zit nu in de 

voormalige 

Redichem kantine waar we anderhalf 

keer de huur betalen 
ten 

opzichte 

van de Albert Schweitzer. De zoveelste financiële 

klap 

voor Eendracht. 



Wij voelen ons niet gezien door de gemeente. Maar we worden wél gezien door de 

Renkumers. Wij hebben optredens bij onder andere Koningsdag , Renkum Bomvol , 4 mei , de 

Airborne wandeltocht , Renkum Fietst , verschillende kerstvieringen en we verzorgen de 

Sinterklaasintocht hier in Oosterbeek. Maar we spelen niet alleen muziek , wij spelen ook een 

belangrijke maatschappelijke rol. 

Wij verzorgen al jarenlang toegankelijke muzieklessen voor de jeugd van Renkum. En 

afgelopen jaar hebben we via onze laatbloeiers groep ook goedkoop muziekonderwijs 

gegeven aan een 
oudere doelgroep in Renkum. Dit 

was een groot succes. 

Als lokale muziekvereniging zien wij het als onze maatschappelijke plicht om dit zo 

goedkoop mogelijk aan te bieden. Helaas hebben wij dit jaar onze tarieven moeten bijstellen. 

Een kind betaalt per maand nu voor lesgeld en contributie €66 per maand , 
waar dat 

voorheen €55 was. Wij zitten nu al op 80% van de tarieven die je betaalt bij een 

muziekschool die wél een winstoogmerk heeft. 

Maar als we de prijzen niet verhogen , is er voor veel Renkumse muzikanten alleen nog maar 

die nog duurdere optie over , want Eendracht bestaat dan niet meer. Onze maatschappelijke 

plicht roept , maar wij kunnen er geen gehoor aan geven. 

En dus sta ik vanavond voor u. Om samen na te denken hoe Eendracht wel beschikbaar 

blijft. Net als beschreven staat in jullie cultuurvisie , willen wij amateurkunst stimuleren. 

Om dit te kunnen waarborgen is structurele subsidie nodig voor de muziekverenigingen. 

Ondanks dat dit bij aangrenzende gemeenten al wel kan (Arnhem , Ede , Overbetuwe en 

Wageningen) , snappen wij dat dit in Renkum niet zomaar voor elkaar is. Hierover willen wij 

graag met u in gesprek , samen met de andere muziekverenigingen. 

Wat wij op de korte termijn wel als haalbaar zien is het volgende: Een eenmalige subsidie 

voor een evenement dat wij gaan organiseren , namelijk het Top 2000 concert dat we op 20 

december houden in Doelum. Wij willen de 
paar 

honderd 
man 

in het publiek 
graag 

laten zien 

dat er juist in Renkum mooie concerten kunnen plaatsvinden. Maar ook dit kost geld. Geld 

dat wij als vereniging moeilijk kunnen missen. 

Dus wil ik bij deze een subsidieaanvraag indienen voor een eenmalige subsidie van 1000 

euro. Hiermee ontnemen jullie ons de extra kosten op onze begroting voor dit jaar en maken 

jullie het Top 2000 concert mogelijk. 

Wij hopen dat u de muziekverenigingen in Renkum niet verloren laat gaan , door met ons het 

gesprek aan te gaan en alvast de eenmalige subsidie toe te wijzen. 

Dankuwel. 



Context achter de antwoorden na het inspreken: 

U vroeg mij naderhand enkele verdiepende vragen 
, de informatie achter mijn antwoorden 

staat hieronder. 

Hoe wij in deze situatie gekomen zijn 

Doordat de gemeente ons verplicht heeft om , ondanks haar eigen beleid , de Albert 

Schweitzer te verlaten , betalen wij nu op jaarbasis rond de 700 euro extra aan huur. Dit heeft 

onze situatie verergerd , maar is niet de enige reden achter onze slechte financiële status. 

Ondanks dat we onze maatschappelijke plicht gedeeltelijk laten vallen door de tarieven te 

verhogen , krijgen we niet genoeg geld binnen om de duurdere salarissen , instrumenten en 

huur te betalen. 

De laatste jaren zijn wij erg kritisch op alles wat wij uitgeven en zijn er enkel strikt 

noodzakelijke uitgaven. Een jeugduitje kunnen we via een gulle donatie weer doen , maar 

ook dat was eerder al wegbezuinigd. Er zijn geen onnodige uitgaven meer over 
, de tarieven 

zijn al verhoogd en toch is er een begrotingstekort van 4000 euro voor dit jaar. Wij voeren 

heel logisch beleid , maar om te kunnen blijven bestaan op een toegankelijke manier hebben 

we financiële hulp nodig van de gemeente. 

Onderhoud en aanschaf instrumenten 

Het onderhoud van ons instrumentarium is erg duur , maar we kunnen het momenteel niet 

meer aan. 
Het meest pijnlijke voorbeeld 

was 
eerder dit jaar. Ons laatbloeiers initiatief leverde 

veel nieuwe leden op , die een instrument van ons kregen om voor ons te kunnen blijven 

spelen. Dit resulteerde erin dat we dit jaar niet weer dat initiatief kunnen starten , door een 

gebrek aan instrumenten. We hebben al meerdere mensen moeten teleurstellen dat ze niet 

via ons toegankelijk muziek kunnen leren spelen. Dat was een erg vervelende mededeling 

om te moeten geven. 

Instrumenten onderhouden en kopen is erg duur. Om een voorbeeld te geven: Onze 

saxofoonsectie in het fanfareorkest is aan vervanging toe. Voor een gemiddelde saxofoon 

betaal je makkelijk 2000 euro. Wij gaan nooit voor de beste instrumenten , dat mogen leden 

dan zelf kopen. Maar een redelijk instapmodel willen wij geven , zodat muziek maken 

betaalbaar blijft 
voor 

iedereen in Renkum. Alleen al 
aan 

die sectie ben je dus al snel 

duizenden euro's kwijt. 

De slagwerkgroep heeft al ruim 10 jaar een nieuwe bastrommel nodig , want de huidige 

rammelt en valt niet meer te repareren. De tenor drum heeft een gat in het vel waardoor we 

nu maar op de achterkant van het instrument spelen om kosten te besparen. Om deze twee 

te vervangen ben je ook tweedehands al snel 1000 euro kwijt. Als wij deze instrumenten niet 

kunnen vervangen of repareren , kunnen we niet eens meer optreden. 



Subsidieaanvraag 

Wij 

komen eind deze week 

(uiterlijk 

11 

mei) 

met onze 

subsidieaanvraag 

voor een 

eenmalige 

subsidie van 1000 euro. Om al meteen 
terug 

te 

geven 

aan de 

burgers 

van Renkum 

besteden we de helft aan de 

organisatie 

van ons 

Top 

2000 concert van einde dit 

jaar. 

De 

andere 500 euro 

gaan wij 

besteden aan het voortbestaan van 

Eendracht, 
waardoor onze 

eindcijfers 

dit 

jaar 

iets minder 

negatief 

zullen uitvallen. 

Om onze 

problemen op 

te lossen willen 

wij 

met de andere 

muziekverenigingen, 

zoals 

Excelsior en Heelsums 
Harmonie, 

samenwerken om ervoor 
te 

zorgen 

dat er 
net 

als 

bij 

alle 

aangrenzende gemeenten 
wél structureel 

geld vrijkomt 

voor muziek in de 
gemeente 

Renkum. Er is al 
contact 

opgenomen 

over dit 

onderwerp 
met 

NN 

ven 

Excelsior. Daarnaast hebben we 

altijd 

al warme banden 

gehad 

met Heelsums Harmonie. 

Ook via de federatie is er contact met de verschillende 

muziekverenigingen 

in de 
gemeente. 

(geanonimiseerd)


